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خبر

واکسن کرونا از معتبرترین منابع 
خارجی تهیه خواهد شد 

سخنگوی وزارت بهداشت گفت: با وجود مشکلات تحریم، 
بانک مرکزی وظیفه  تهیه  واکسن را بر عهده دارد که بر اساس 
اعلام رئیس کل بانک مرکزی، این اقدام در حال انجام است.

سیما سادات لاری با اشاره به خبرهایی مبنی بر باطل شدن 
پنچاه میلیون دلار مبلغ سهمیه  ایران برای خرید واکسن کرونا، 
بیان کرد: تهیه  واکسن نیازمند نقل و انتقال ارز است که با 
توجه به تحریم های ناجوانمردانه علیه مردم ایران، تاکنون 
مشکلات فراوانی در این زمینه برای کشورمان ایجاد کرده اند، 
با این حال، بانک مرکزی این وظیفه مهم را بر عهده دارد که 
بر اساس اعلام رییس کل بانک مرکزی، این اقدام در حال 

انجام است.
وی ادامه داد: تهیه واکسن کرونا از معتبرترین منابع خارجی 
انجام خواهد شد و دولت در این زمینه با هماهنگی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اقدامات گسترده و مؤثری 
انجام داده که امیدواریم با وجود تحریم ها، مسیر نقل و انتقال 

ارز برای خرید واکسن کرونا امکان پذیر باشد.
لاری افزود: امیدواریم مردم کشورمان به واسطه این رفتار 

غیرانسانی دشمنان، با مشکل مواجه نباشند.
سخنگوی وزارت بهداشت در پایان ضمن ابراز امیدواری برای 
ساخت واکسن کرونا، گفت: مراحل تولید واکسن داخلی نیز در 
حال انجام است و در حال آغاز فاز اول تست انسانی هستیم 
و گزارش مربوط به واکسن ایرانی کرونا هر هفته توسط وزیر 

بهداشت اعلام می شود.

اعلام آمادگی ۲۷۰۰۰نفر برای 
تست واکسن ایرانی کرونا

رئیس مرکز اطلاع رسانی ستاد اجرایی فرمان امام)ره( با اشاره 
به اعلام آمادگی ۲۷۰۰۰ نفر برای انجام تست واکسن ایرانی 
کرونا تنها ظرف سه روز، از آغاز تست انسانی این واکسن از 

هفته جاری خبر داد.
حجت الله نیکی ملکی درباره آخرین آمار داوطلبان واکسن 
کرونای ایرانی اظهار کرد: از روز سه شنبه و پس از اعلام آغاز 
ثبت نام از داوطلبان ازسوی دکتر مخبر رئیس ستاد اجرایی 
فرمان امام،  تا پنج شنبه شب 44هزار و 941نفر برای داوطلبی 
تست انسانی »اولین واکسن کرونای ایرانی« تولید شده توسط 
دانشمندان ستاد اجرایی با سامانه تلفنی 4030 تماس گرفته اند 

و 27079 نفر از آنان اعلام آمادگی و ثبت نام کردند.
وی افزود: از همه اقشار مانند ایثارگر، نظامی، طلبه، معلم، 
استاد دانشگاه، آهنگساز، خبرنگار، مجری، کارگر، راننده کامیون، 

معدن کار و... دربین داوطلبان دیده می  شود.
نیکی ملکی با اشاره به بازتاب این استقبال دربین تیم علمی 
تولیدکننده واکسن خاطرنشان کرد: دانشمندان تولید واکسن از 

شنیدن این آمار و ارقام روحیه مضاعف گرفتند.
وی گفت: اولین واکسن ایرانی کرونا پس از طی مراحل تست 
حیوانی و ثبت در سازمان جهانی بهداشت و کسب مجوزهای 
لازم از وزارت بهداشت، وارد مرحله تست انسانی شده که این 

تست ها از هفته آینده و در سه مرحله انجام خواهد گرفت.

کرونا در ایران

مدیرملی طرح حفاظت از تالاب ها از اجرای پروژه حمایت 
از طبیعت گردی جامعه محور در خلیج گواتر به منظور 
توانمندسازی جوامع محلی جهت بهره مندی از مزایای 

اقتصادی طبیعت گردی و جلب مشارکت خبر داد.
ملی  مدیر  ارواحی-  علی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
طرح حفاظت از تالاب های ایران با اشاره به نهایی شدن 
باهو  و خور  گواتر  تالاب خلیج  مدیریت جامع  برنامه 
افزود: در حال حاضر این برنامه مراحل بررسی در شورای 
برنامه ریزی و توسعه شهرستان تازه تأسیس دشتیاری را 
طی می کند که در اولین فرصت توسط این شورا مصوب 
و برای اجرا به دستگاه های دست اندرکار ابلاغ خواهد شد.

برنامه  اجرایی شدن  از  پشتیبانی  برای  داد:  ادامه  وی 
مذکور طرح حفاظت از تالاب های ایران با همراهی و 
اداره کل حفاظت  آزاد چابهار،  مشارکت سازمان منطقه 
اهالی  و  بلوچستان  و  سیستان  استان  محیط زیست 
روستای گواتر اقدام به اجرای یکی از اقدامات اولویت دار 

برنامه مدیریت جامع کرد که در این اقدام، طبیعت گردی 
جامعه محور و استفاده از پتانسیل های گردشگری تالاب 
برای بهره برداری خردمندانه و حفاظت مشارکتی هدف 

قرار گرفته بود.
وی همچنین افزود: آموزش راهنمایان محلی طبیعت 
گردی برای آشنایی با ویژگی های اکولوژیکی تالاب و ارائه 
آن به طبیعت گردان، تجهیز ساختمان پرنده نگری تالاب 
به امکانات مورد نیاز از جمله تلسکوپ های پرنده نگری 
و راه اندازی بازارچه محلی برای انتفاع مستقیم جوامع 
جمله  از  گردی  طبیعت  اقتصادی  مزایای  از  محلی 

اقداماتی بود که در این پروژه انجام شد.
توسعه  با  است  امید  پایان گفت:  در  ملی طرح  مدیر 
اقدامات مشابه همراه با اجرای مشارکتی برنامه مدیریت 
باهو، شاهد حفاظت  جامع تالاب خلیج گواتر و خور 
بیشتر از این زیست بوم ارزشمند و بهره برداری خردمندانه 

از مواهب آن در سطح منطقه باشیم.

خبر اول

حمایت از طبیعت گردی جامعه محور در خلیج گواتر

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید مهدی امیری چیمه  را گرامی می دارد

فرمانده عملیات مدیریت بیماری کرونا در کلان شهر 
تهران با بیان اینکه علی رغم کاهش نسبی آمار مرگ و 
میر، همچنان وضعیت استان تهران شکننده و ناپایدار 
در  کرونایی  محدودیت های  تداوم  از  می شود،  تلقی 

هفته جاری در استان تهران خبر داد.
علیرضا زالی درباره وضعیت کرونا در استان تهران اظهار 
کرد: در طول چند هفته اخیر در گستره کشور از جمله 
استان تهران مجموعا شیب نسبتا مطلوبی را در کاهش 

آمار شاهد بوده ایم.
وی با بیان اینکه کماکان به دلیل پیچیدگی هایی که در 
شهر و استان تهران وجود دارد هنوز برخی آمارها از نظر 
کمی باید مورد توجه قرار بگیرد، گفت: تعداد بیماران 
بستری ما در تهران بالغ بر ۲۵۰۰بیمار است که از این 
تعداد حدود ۹۳۴نفر در بخش مراقبت های ویژه بستری 
هستند. زالی تأکید کرد: علی رغم اینکه نسبت به هفته 
گذشته آمارها کاهش را نشان می دهد اما هنوز موارد 
جدیدی از بستری در تهران وجود دارد؛ میزان مراجعین 
سرپایی نیز اگرچه نسبت به هفته گذشته تقلیل پیدا 
کرده است؛ اما هنوز عدد قابل توجهی است. زالی افزود: 

شرایط تهران همان طور که بارها اعلام شده علی رغم 
و  باید شکننده  میر  و  مرگ  نسبی شاخص  کاهش 

ناپایدار تلقی شود.
فرمانده عملیات مدیریت بیماری کرونا در کلان شهر 
تهران تصریح کرد: کاهش آمار به معنای افول قطعی 
این بیماری نیست و از نظر زمانی هنوز با قاطعیت 
نمی توانیم بگوییم که در مسیر کاهش بیماری درحال 
حرکت هستیم. وی ادامه داد: طبیعتا اگر شاهد کاهش 
ابتلا و کاهش بارمراجعین بیمارستانی در تهران باشیم 
می توانیم آن را به اجرای طرح محله محوری نسبت 
دهیم.  زالی افزود: طبیعتاً در هفته جاری می توان 
درباره  داد. وی  ارائه  زمینه  این  در  تحلیل دقیق تری 
آخرین وضعیت محدودیت های کرونایی استان تهران 
توضیح داد: وضعیت اکثر شهرستان های استان تهران 
کماکان نارنجی تلقی می شود، بنابراین محدودیت های 
اکثر  در  نارنجی  شهرهای  برای  شده  گرفته  درنظر 
شهرستان های استان در هفته جاری نیز ادامه خواهد 

داشت.
اظهار کرد: ویروس  درباره جهش ویروس کرونا  زالی 

جدیدی در کار نیست، بلکه یک جهشی در ویروس 
کووید۱۹ پدید آمده و یک واریانت جدید از این ویروس 
در انگلستان و عمدتاً در لندن و نواحی جنوب شرقی 

این کشور شکل گرفته است.
وی با بیان اینکه هنوز درباره زمان بروز این تغییرات 
در ویروس نمی توان قطعی اظهارنظر کرد، گفت: درباره 
اینکه میزان مرگ آفرینی ناشی از تغییرات ویروس 
صورت  مکفی  تحقیقات  هنوز  باشد  می تواند  چقدر 
نگرفته است، اما میزان انتقال و سرایت پذیری آن بین 

۵۰ تا ۷۰درصد بیشتر شده است.
و  تغییر  از  بخشی  می رسد  نظر  به  کرد:  اضافه  زالی 
جهشی که در این ویروس صورت گرفته با تغییری 
که در آفریقای جنوبی به خصوص در سواحل آفریقای 
جنوبی در گذشته ایجاد شده، شباهت داشته باشد. وی 
با اشاره بر اثربخشی فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از 
ماسک و رعایت پروتکل های بهداشتی در برابر ویروس 
جهش یافته، اظهار کرد: درباره اثربخشی واکسن های 
جدید  تغییرات  برابر  در  داروها  همچنین  و  موجود 

ویروس باید مطالعات دقیق تری حاصل شود.

اگر برای متخصصین داخلی موفقیت آمیز بودن این 
واکسن محرز شود، اما سازمان جهانی بهداشت این 

موضوع را تأیید نکند تکلیف چه می شود؟
به گزارش »دنیای هوادار«، روز پنج شنبه یکی از محققین 
ارشد پروژه ساخت واکسن ایرانی کرونا اعلام کرد: در 
صورت موفقیت آمیز بودن نتایج مطالعات فاز انسانی 
واکسن ایرانی کرونا، داده ها در اختیار سازمان جهانی 
بهداشت قرار می گیرد و در صورت تأیید این سازمان، 

تولید انبوه و واکسیناسیون همگانی آغاز می شود.
این خبر بازتاب گسترده ای در شبکه اجتماعی داشت و برخی 
این سوال را مطرح کردند که اگر برای متخصصین داخلی 
موفقیت آمیز بودن این واکسن محرز شود، اما سازمان جهانی 

بهداشت این موضوع را تأیید نکند تکلیف چه می شود؟
»از  می گوید:  بیوتکنولوژی  متخصص  کرمی-  علی 
لحاظ علمی این احتمال وجود ندارد«. این استاد مرکز 
تحقیقات بیولوژی مولکولی ادامه داد: تاکنون این اتفاق 
رخ نداده که متخصصین داخلی دارو و یا واکسنی را 

تأیید کنند و سازمان جهانی بهداشت آن را تأیید نکند.

استاد دانشگاه علوم پزشکی با اشاره به تحقیقات خود، 
اطمینان می دهد که جواب واکسن های ایرانی مثبت 

خواهد بود.
کرمی می گوید واکسن های ایرانی ایمنی لازم را ایجاد 
خواهند کرد و عوارض زیادی هم نخواهد داشت و همین 
دو فاکتور برای سازمان جهانی بهداشت جهانی اهمیت دارد.

او البته این نکته را هم اضافه کرد: مگر اینکه با توجه به 
بازار پرسود فروش واکسن فشار های سیاسی به سازمان 

جهانی بهداشت وارد شود.
کرمی با بیان اینکه نباید درگیر افراط و تفریط شویم، 
افزود: عده ای می گویند هرچه سازمان جهانی بهداشت 
می گوید نباید به آن اعتماد کرد، اما باید درنظر داشته 
باشید که ما نمی توانیم به طور کلی یک سازمان بین 
المللی را رد کنیم هرچند برخی از تصمیم های این 

سازمان تردید برانگیز است.
استاد مرکز تحقیقات بیولوژی مولکولی با بیان اینکه در 
تولید واکسن استاندارد های درونی کشورمان را اعمال 
می کنیم، اظهار کرد: برای صادرات واکسن ایرانی باید 

حتما مجوز سازمان جهانی بهداشت را کسب کنیم.
استاد دانشگاه علوم پزشکی در ادامه افزود: البته باید 
احتیاط کنیم و اطلاعات جزئی و فنی واکسن های 
داخلی را تا زمان تولید در اختیار منابع خارجی قرار 
ندهیم همانطور که تولیدکنندگان مطرح واکسن خارجی 
اطلاعات خود را نه در اختیار سازمان های بین المللی قرار 

دادند و نه منتشر کردند.
او افزود: نتایج ارزیابی بالینی واکسن ایرانی را که هم در 
بدن افراد ایمنی ایجاد کرده و هم عوارض زیادی نداشته 
قرار  بهداشت  جهانی  سازمان  اختیار  در  می توانیم  را 
دهیم. استاد مرکز تحقیقات بیولوژی مولکولی در خاتمه 
عنوان کرد: فاز مطالعات انسانی واکسن ایرانی ۳مرحله 
دارد؛ مرحله اول که تا چند روز آینده آغاز می شود و بعد 
از حدود ۴۵روز نتایج آن مشخص می شود، مرحله دوم 
که با حضور جمعیت های بیشتر و قومیت های بیشتر 
صورت می گیرد و فاز سوم که در آن جمعیت و ترکیب 
جمعیتی و زمان بیشتر از مراحل قبلی است که به نظر 

می رسد تا بهار این مراحل به طول بینجامد.

»زالی« خبر داد:

تداوم محدودیت های کرونایی استان تهران در هفته جاری

آیا ممکن است واکسن ایرانی را سازمان جهانی بهداشت تأیید نکند؟ 

سلامت
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جامعه

صندوق حمایت یا صندوق نمایش؟
ورزش در ایران قدمت طولانی 
دارد. با نگاهی به تاریخ ورزش 
در ایران اغلب صاحبنظران بر 
این نظریه اتفاق نظر دارند که 
ایران هیچگاه جایگاه شایسته 
اش را به دست نیاورده است. 
همین صاحب نظران در یک 
اجماع کلی ریشه این امر را در 

مدیریت ضعیف و ناکارآمد توصیف می کنند.
تقریبا اغلب مدیران بی هنر ورزش ما این هنر)!( را دارند که هر 
برنامه خوب را به سویی ببرند که از آن تلخی به ذائقه همه ما 
برسد. مثال روشن آن تشکیل صندوق حمایت از قهرمانان ورزش 
است. تقریبا از همان روز اول تشکیل این صندوق با آن نام 
قشنگ فقط اخبار ناخوشایند از آن به گوش رسیده و هنوز هم 

این اخبار ادامه دارد.
یعنی زمانی هم که از سه قهرمان قابل احترام سال های دور 
تجلیل می شود بوی خوشی به مشام جمع کثیری از اهالی 
ورزش نمی رسد. گویا نیت نه چندان پاکی که از روز اول 
برای تشکیل این صندوق وجود داشت همچنان برکت لازم 
را از کار گرفته و این نمایش به دل کسی نمی نشیند. از 
نوع پرداخت ها به قهرمانانی که غرق در درآمد هستند و کم 
توجهی به قهرمانانی که از بد زمانه محتاج نان شب شده اند 
بگیرید تا همین مراسم تجلیل که یک چشم ما را خندان و 
چشم دیگرمان را گریان می کند. صندوقی که بنا به اظهارنظر 
غیررسمی آدم های اطرافش در کمک و همراهی با ورزشی 
های درگیر کرونا و گاهی درگیر با مرگ نه قانون دارد و نه 

بودجه! چطور نمایش تجلیل راه می اندازد؟
اصلا این صندوق کجایش صندوق حمایت است؟  سوگمندانه 
باید گفت مدیران ویژه ای که تاکنون رئیس این صندوق شده 
اند اغلب به جای رسیدگی و حمایت از قهرمانان چشمشان به 
حمایت از مدیران ساختمان سئول بوده و دلخوش به تبریک و 
تشکر برخی فرصت طلبان می آیند و می روند و در نهایت از این 

نمد کلاهی برای ورزش مهیا نمی شود.

ذخیره سازی ۱۰۰۰تن مرکبات
 در سوادکوه شمالی

مدیر جهاد کشاورزی سوادکوه شمالی از ذخیره سازی ۱۰۰۰تن 
مرکبات در این شهرستان خبر داد.

قاسم حکمت شعار گفت: تاکنون ۱۰۰۰تن مرکبات در انبارها و 
شده  ذخیره سازی  سوادکوه شمالی  شهرستان  سورتینگ های 

است.
این  افزود:  مدیر جهاد کشاورزی شهرستان سوادکوه شمالی 
شهرستان دارای یک ۱۴۷۰هکتار باغ مرکبات است که عملیات 
ذخیره سازی مرکبات در ۴ سورتینگ و ۳۰ انبار با ظرفیت اسمی 

پنج هزار تن صورت می گیرد.
وی اظهار کرد: ۸۵درصد مرکبات ذخیره شده در این شهرستان 
مربوط به پرتقال تامسون و ۱۵درصد مربوط به پرتقال خونی است.

حکمت شعار با اشاره به ادامه عملیات برداشت مرکبات در این 
شهرستان، بیان کرد: همکاران جهاد کشاورزی با بازدیدهای منظم 
ماهانه از سورتینگ ها، برگزاری کلاس های آموزشی مجازی و 
ارائه اطلاعیه های فنی انبارداری و ذخیره سازی نسبت به آموزش 
اصولی ذخیره سازی مرکبات و رعایت پروتکل های بهداشتی 

محیط کار به بهره برداران اقدام کردند.

یادداشت

استان ها

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »لیلا بهمن زاده« 

- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

»البرز« چه خبر؟

نماینده عالی دولت در استان البرز گفت: پیرو مطالبات 
مردمی و بازدیدها و جلسات گذشته برای بررسی روند 
در ماهدشت  برنامه ها و حل مشکلات مردم  اجرای 

حضور یافتیم.
مسکن  دره،  حلقه  از  بازدید  در  شهبازی  عزیزاله 
مهرماهدشت، نهر سیاه جوی و محل احداث اردوگاه 
ماده۱۶ استان که روز پنج شنبه- چهارم دی ماه به اتفاق 
نمایندگان مردم کرج، فردیس و اشتهارد در مجلس 
از  بازدید  این  گفت:  گرفت،  اسلامی، صورت  شورای 
مشکلات ماهدشت پیرو درخواست های مردمی انجام 
شد تا از نزدیک شاهد اقدامات برنامه ریزی شده جهت 
رفع موانع باشیم. وی ادامه داد: حلقه دره از سال ها 
پیش در این مکان ایجاد شده و روزانه به طور متوسط 
۱۴۰۰ تن زباله از سراسر استان در این محل به شیوه 

سنتی دفن می شود.
شهبازی گفت: سال گذشته در تعاقب بازدیدهایی که 
داشتیم، مقرر شد شهرداری و شورای اسلامی شهر کرج 
نسبت به اقدام در خصوص حل این معضل بزرگ اقدام 
کنند. وی با بیان اینکه حلقه دره مکانی برای تجمع 
حیوانات بلاصاحب شده، افزود: همچنین قرار شد که 
بازیافت  شهرداری کرج مکان جدیدی جهت دفن و 
زباله ایجاد کند، از این رو برنامه ریزی شد تا با ایجاد 
فضای جدید، مشکلات دفن زباله کرج تا ۲۰سال آینده 

حل شود.
استاندار البرز اضافه کرد: همچنین مقرر شد که تنها 
زباله های کرج و فردیس در این مکان ساماندهی شوند 
و برای سایر شهرستان ها مکانی در نظرآباد پیش بینی 
شده است. وی گفت: باید از ظرفیت سرمایه گذاران 
داخلی و خارجی نیز بهره برداری کنیم تا در این محل 

در خصوص کمپوست و تولید انرژی وارد عمل شوند.
شهبازی با اشاره به بازدید از مسکن مهر ماهدشت، 

افزود: این محل، زیرساخت های مناسبی ندارد بنابراین 
به طور قطع اگر این مجموعه مدیران در زمان ایجاد آن 
حضور داشتند از ساخت و سازهای گسترده جلوگیری 
۱۵هزارنفر  حدود  اکنون  ولی  گفت:  وی  کردند.  می 
هستند  مستقر  ماهدشت  مهر  مسکن  در  جمعیت 
که باید جهت تسهیل در ارائه خدمات به آن ها اقدام 
مردم  نمایندگان  از  قدردانی  با  البرز  استاندار  کنیم. 
البرز در مجلس شورای اسلامی به جهت جدیت در 
پیگیری مطالبات مردم، افزود: مقرر شد فرماندار کرج 
در یک فرصت ۱۰روزه برای احصا مشکلات و موانع 
مسکن مهر ماهدشت اقدام کند تا در قالب جلسه ای 
برای اختصاص اعتبارات لازم جهت ارتقا زیرساخت ها، 
تصمیم گیری کنیم. وی با اشاره به بازدید از نهرسیاه 
جوی، عنوان کرد: ساماندهی و لایروبی نهر سیاه جوی 
برای پیشگیری از حوادث و مشکلات ناشی از بروز 
با  منطقه  شهرداری  باید  و  دارد  ها ضرورت  سیلاب 

اهتمام ویژه ای وارد عمل شود.
دهه گذشته ساخت  البته طی چند  گفت:  شهبازی 
و سازهای غیر مجاز از نهر دلمبر تا نهر سیاه جوی 
منجر به مسدود شدن راه طبیعی سیلاب ها شده و 
از  افزود:  است. وی  کرده  ایجاد  را  فراوانی  مشکلات 
زمان حضورم در استان با جدیت وارد عمل شدم تا 
از ساخت وسازهای غیر مجاز جلوگیری کنم که بر این 
اساس کمیسیون های ماده ۱۰۰ و سایر کمیسیون هایی 
که خروجی آن ها به چنین مسائلی دامن می زند را 

منع کردم.
استاندار البرز ادامه داد: اردوگاه ماده۱۶ نیز یک ضرورت 
غیر قابل انکار برای استان است از این رو جانمایی 
صورت گرفته و روند اجرای پروژه نیز دنبال می شود، از 
دبیر جدید شورای هماهنگی مواد مخدر استان انتظار 
می رود در این رابطه با جدیت بیشتری وارد عمل شود 

تا برنامه ها و پیگیری ها به ثمر بنشیند.

دادستان عمومی و انقلاب شهرستان فردیس گفت: 
اعضای باند 7 نفره کلاهبرداری که با اجاره یک مغازه 
میوه فروشی در فلکه پنجم فردیس، با استفاده از 
دستگاه اسکیمر اقدام به کپی اطلاعات کارت بانکی 
تعداد حدود 800 نفر از شهروندان کرده و حدود 10 
بودند  کرده  کلاهبرداری  طریق  این  از  میلیارد ریال 

دستگیر شدند.
حسین ناصر خاکی با اعلام این خبر افزود: این پرونده 
زمانی مورد پیگیری قرار گرفت که 50 نفر از شهروندان 
اعلام  و  مراجعه  فردیس  شهرستان  فتا  پليس  به 
داشتند که در حالی که کارت بانکی آن ها در اختیار 
خودشان بوده، برداشت غیرمجاز از حساب بانکی آن 

ها صورت گرفته است.
در  موضوع  بررسی  بلافاصله  که  این  بیان  با  وی 
دستورکار کارشناسان پلیس فتا قرار گرفت، افزود: در 
بررسي هاي اوليه مشخص شد که برداش های صورت 

اينترنتي  صورت  به  مالباختگان  حساب  از  گرفته 
نبوده و متهم یا متهمان به صورت فيزيکي اقدام به 
خالی کردن حساب ها از طریق انتقال کارت به کارت، 
خرید طلا و ارز کرده اند، که شک ماموران برای کپی 
اطلاعات کارت بانکی مالباختگان از طریق دستگاه 

اسکیمر به یقین تبدیل شد.
این مقام قضایی با بیان این که در ادامه تحقیقات 
مشخص شد که همه مالباختگان حدود دو ماه پیش 
اقدام به خرید از یک مغازه میوه فروشی کرده بودند و 
از آن طریق کارت بانکی آن ها کپی شده است، ادامه 
داد: بلافاصله صاحب مغازه به پلیس فتا احضار و 
در تحقیقات از وی مشخص شد که او در یک بازه 
زمانی چند ماهه مغازه را به 2 نفر زن و شوهر اهل 
جنوب غربی کشور که با هویت جعلی قرارداد ثبت 

کرده بودند، اجاره داده است.
دادستان عمومی و انقلاب فردیس یادآور شد: در ادامه 
ماموران با هماهنگی قضایی و انجام اقدامات پلیسی 
ابتدا هویت و مخفیگاه یکی از متهمان را در منطقه 
»تهرانسر« شناسایی کرده ، با دریافت نیابت قضائی 
به محل مورد نظر اعزام و در یک عملیات غافلگیرانه 
متهم اصلی را دستگیر و در بازرسی از مخفیگاه وی  
تعدادی تجهیزات رایانه ای مربوط به کپی کارت های 
بانکی ، دو دستگاه دستگاه پوز ، حدود 200 عدد کارت 

بانکی را کشف کردند.
و  مدارک  با  مواجهه  در  متهم  کرد:  وی خاطرنشان 
مستندات دقیق ماموران چاره ای جز بیان حقیقت 
نیافته و تاکنون به کپی برداری و برداشت از حساب 
از  چند  تنی  همدستی  با  شهروندان  از  نفر   200

دوستانش اعتراف کرد.
با بیان این که همدستان متهم بسیار  ناصرخاکی 
حرفه ای بوده و هیچ گونه ردی از خودشان برجای 
اقدامات  انجام  با  ماموران  گفت:   ، بودند  نگذاشته 
پلیسی گسترده مخفیگاه متهم ردیف دوم تا هفتم 
پرونده را در منطقه پرند شهر تهران شناسایی کرده 
و با هماهنگی مقام قضائی نامبردگان را نیز در چند 
عملیات غافلگیرانه دستگیر و در بازرسی از مخفیگاه 
آنها یک دستگاه اسکیمر، 115 کارت بانکی کپی شده و 

تعدا زیادی کارت بانکی خام کشف کردند.
این مقام قضایی با اشاره به این که متهمان دستگیر 
شده به جرم کلاهبرداری اینترنتی در چند استان از 
کشور )خوزستان، البرز، خراسان رضوی و تهران( تحت 
تعقیب بوده اند، خاطرنشان کرد: تاکنون 80 نفر از 
مالباختگان این پرونده شناسایی شده اند که ارزش 
کلاهبرداری از آن ها 10 میلیارد ریال تخمین زده شده 

است.
دادستان عمومی و انقلاب شهرستان فردیس با اشاره 
به ادامه تحقیقات برای شناسایی سایر مالباختگان 
این پرونده تصریح کرد: شهروندان عزیز از قرار دادن 
کارت بانکی شان در اختیار فروشنده های دوره گرد 
جداً خودداری کنند و حتماً هنگام خرید شخصا اقدام 

به کشیدن کارت کنند. 
از  احتمالاً  که  افرادی  کرد:  تصریح  وی  پایان  در 
مغازه فوق خرید داشته اند و احتمالا کارت آن ها 
نیز برداشت شده، جهت شناسایی متهمان و تشکیل 
پرونده به پلیس فتا شهرستان فردیس واقع در شهرک 

وحدت مراجعه کنند.

»استاندار البرز« درخصوص ساماندهی حلقه دره مطرح کرد؛

ضرورت بهره برداری از ظرفیت سرمایه گذاران داخلی و خارجی

در فردیس؛

باند کشوری جعل کارت های بانکی شناسایی و بازداشت شد

بهمن اسدی

 نویسنده
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شهری »دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »شهریار عدل« - باستان شناس، 

کارشناس تاریخ هنر و معماری فقید - را گرامی می دارد

جستار

شهری

وقتی فوتبال قرار است بار همه مشکلات را بکشد!

در شورای شهر تهران تصویب شد؛

اعطای تسهیلات به کارکنان شهرداری آسیب دیده
 و جان باخته از کرونا

بنا ندارم فوت بهروز خورشیدیان 33 ساله که بر اثر سکته ناشی 
از شکست پرسپولیس در فینال آسیا را متوجه شخص یا گروه 
خاصی کنم ولی جامعه پر از خبرهای ناگوار، گرانی ها، بی توجهی 
به بغضی نهفته در گلوی همه ما که در یک ردیف اجتماعی 
هستیم منهای آن چند درصد و نبود سیستمی فرهنگی که بتواند 
با ارائه راهکارهایی این بغض فروخورده مردم را برون ریز کند و 
از طرفی ما رسانه ها و به خصوص تاثیرپذیری مردم از مجریان 
هیجانی و هیجان ساز ورزشی در صدا و سیما که از هنگام 
فینالیست شدن پرسپولیس وعده یک شادی همگانی را دادیم 
علتش سکته این هموطن عزیز می شود. قبول کنیم که متولیان 
سیاسی هم خیلی دوست داشتند با قهرمانی پرسپولیس یک 
شادی همگانی را به مردم هدیه کنند! چون مسئول اول و آخر این 
ناهنجاری های اجتماعی دولت می باشد. شما وقتی مدام از زبان 
مدیران اجرایی و قانونگذار مملکت در رسانه ملی غم و گرانی و 
هراس از فردا را تحویل جامعه می دهید و در همین حال روزی 
نیست که از اختلاس های چند هزار میلیاردی خبری درز نکند و 
خیلی راحت هم مایحتاج جامعه روز به روز افزایش می یابد و 
البته آن ده درصد اخم هم نمی کنند چون گرانی برای ایشان و 
خانواده مفهوم ندارد ولی سفره دل مردم هر روز کوچک تر می شود 
باید منتظر چنین اتفاقاتی باشید. این هموطن رفت و خانواده ای 
بی سرپرست شد ولی بسیاری هم بغض روی بغض قبلی افزودند 

و هر آن از جایی دیگر بیرون می زند...
کرونا هم که شده قوز بالا قوز! هیولای بی شاخ و دم... در خانه 
بمانیم... چه ابزاری برای سرگرمی خانواده ها هست که در خانه 

بمانند؟ تازه بسیاری ناچارند اگر سنگ هم ببارد هر روز بزنند بیرون 
تا لقمه  نانی برای گذران روزانه خانواده به دست آورند...

و اما سخنی با متولیان ورزش!  آقای وزیر ورزش؛ شما به یقین 
کمی بیشتر از بقیه در فوت این هموطن مقصر هستید. چون 
کارنامه اداره پرسپولیس و استقلال حکایت از بهم ریختگی و 
بلبشوی فکری شما دارد و اجازه ثبات و تقویت به نمایندگان ایران 
را ندادید. شما و البته مدیران قبل از شما... گره زدن همه مشکلات 
به قهرمانی پرسپولیس نتیجه اش این می شود! آیا ارزش ندارد که 

فکری اساسی برای فوتبال و کلان ورزش برداشته شود؟
به هر حال فوتبال فعلا مفری برای بروز احساسات و بغض های 
فرو خفته است... 4 تا سریال و فیلم درست و حسابی که صدا و 
سیما نمی سازد... کرونا و مشکلات اقتصادی و نبود امید به فردا 
هم مزید بر علت شده تا اینگونه شود... تمام جام های جهان را 
الان برای خانواده این هموطن یاسوجی ردیف کنید آیا درد شان 

درمان می شود!؟ خداوند به خانواده ا ش صبر عطا فرماید...
شادی روح این هموطن صلواتی بر محمد و آل محمد و الهی که 
خانواده این مرحوم حداقل در بعد مادی و... اگر مشکلاتی دارند 

توسط مدیران محلی حل شود تا داغ آن ها فزونتر نباشد...

اعضای شورای شهر کلیات طرح« الزام شهرداری تهران به اعطای 
تسهیلات به کارکنان شهرداری که در حین انجام وظیفه محوله 
به بیماری کرونا مبتلا شده و جان خود را از دست داده اند« را به 

تصویب رساندند.
به گزارش »دنیای هوادار،« محمدجواد حق شناس به عنوان رئیس 
کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر در دفاع از طرح »الزام 
شهرداری تهران به اعطای تسهیلات به کارکنان شهرداری که در 
حین انجام وظیفه محوله به بیماری کرونا مبتلا شده و جان 
خود را از دست داده اند« گفت: این طرح توسط مسجد جامعی 
و مابقی اعضای شورا تهیه و امضاء شد تا افراد درگیر کرونا در 
شهرداری تهران مشمول تسهیلات ویژه باشند که این طرح برای 
بررسی بیشتر به کمیسیون های فرهنگی و حقوقی ارجاع داده شد 
که ما نیز با اعمال دو اصلاحات کلیات این طرح را در کمیسیون 

مشترک به تصویب رساندیم.
وی در مورد تغییرات اعمال شده اظهار کرد: در طرح اولیه تنها 
ارائه  خدمات به فوت شدگان در نظر گرفته شده بود که ما علاوه 
بر فوت شدگان بحث آسیب دیدگانی که شرایط سختی را بر اثر 

درگیری با کرونا را تحمل کرده، اضافه کردیم.
رئیس کمیسیون فرهنگی و اجتماعی شورای شهر اضافه کرد: 
همچنین شهرداری را مکلف کردیم که مزایای غیرمستمر و 
خدمات بهداشتی درمانی توسط شرکت شهر سالم در مدت زمان 
قرنطینه را به کارکنان ارائه دهد که این دو تغییر اعمال شد و حالا 

برای رای گیری به صحن شورای شهر آوردیم.
به گفته رسولی، به خصوص در بخش اول این طرح چنین ابهامی 
بیشتر است. نیت خیر است ولی فکر می کنم اجرای این طرح 

در عمل با توجه به ابهامی که در تشخیص است، همکاران ما در 
شهرداری را دچار ابهام می کند و موجب می شود عملا مساعدتی 

متوجه همکاران ما نباشد.
در ادامه شهربانو امانی با تاکید بر این که کارکنان پسماند، بهشت 
زهرا )س( و پاکبانان شب و روز زحمت می کشند و در خطر 
هستند، اضافه کرد: آیا این افراد در خانه کرونا می گیرند؟ اسناد 
پزشکی و رسیدگی این افراد موجود است و شهر سالم می تواند 

بررسی کند.
وی ادامه داد: می توان منابع مالی اجرای این طرح را از محل ماده 

۱۶ و ۱۷ تامین کرد.
در ادامه مجید فراهانی نیز در واکنش به این طرح اظهار کرد: اثرات 
مالی اجرای این طرح با توجه به تعداد مبتلایان تاکنون و همچنین 

تعداد مبتلایان احتمالی باید به صورت دقیق سنجیده شود.
احمد مسجد جامعی با بیان این که ما باید برای کارکنان خط 
مقدم مقابله با کرونا فکری کنیم، اظهار کرد: این که ما برای 
کارکنان شهرداری کاری انجام دهیم یک امر جمعی مدنی است 

و حداقل وظیفه هر سازمان است.
وی در مورد ابهامات مالی اجرای این طرح ادامه داد: شهرداری ۳۰ 
هزار میلیارد تومان اعتبار دارد و چرا باید این پول صرف پروژه های 
عمرانی شود در حالی که می توان برای چهار آدم این مبلغ ها را 

خرج کرد و این آیا کار سختی است؟
نهایتا اعضای شورای شهر کلیات طرح الزام شهرداری تهران به 
اعطای تسهیلات به کارکنان شهرداری که در حین انجام وظیفه 
محوله به بیماری کرونا مبتلا شده و جان خود را از دست داده اند 

را به تصویب رساندند.

گزارش

تازه ترین آمار کشوری از روند تغییرات قیمت و حجم 
معاملات مسکن در ۳۱ استان، نشان می دهد تحت 
تاثیر کاهش فاصله تورم قیمت مسکن در کشور با 
تورم مسکن تهران در تابستان امسال، شکاف جدید 
براساس  شد.  رصد  مسکونی  واحدهای  قیمت  در 
بازتنظیم قیمت استانی  آمارهای رسمی، عملیات 
مسکن در حالی در فصل پرتنش تابستان ۹۹ متوقف 
شد که تعقیب و گریز بین نسبت موجود میان سطح 
متوسط قیمت مسکن در تهران و میانگین کشوری 

قیمت مسکن همچنان ادامه دارد.
به گزارش »دنیای هوادار«، تورم نقطه ای مسکن در 
کشور در حالی از پاییز ۹۸ نسبت به تورم نقطه ای 
مسکن تهران سبقت گرفته بود که بر مبنای آماری 
که روز گذشته درخصوص تحولات کشوری قیمت 
اگرچه  شد،  منتشر  امسال  تابستان  در  مسکن 
همچنان تورم نقطه ای مسکن در کشور پیش تر از 
تورم نقطه ای مسکن در تهران است اما فاصله تورمی 
در بازار معاملات مسکن تهران و کشور کاهش یافته 
است. بررسی ها نشان می دهد تا قبل از پاییز ۹۸، 
تورم نقطه ای مسکن در تهران از تورم نقطه ای مسکن 
در کشور جلوتر بود اما از پاییز ۹۸ به بعد این روند 
معکوس شد و بازار مسکن با سبقت تورم کشوری 
نسبت به تورم مسکن تهران مواجه شد. تابستان 
۹۸، تورم نقطه ای مسکن در کشور ۶۴ درصد بود اما 
سرعت رشد قیمت مسکن در این فصل در مقایسه 
با فصل مشابه سال قبل یعنی تابستان ۹۷ در تهران 

برابر با ۸۱ درصد گزارش شد.
قیمت  تحولات  از  آمارها  تازه ترین  که  در شرایطی 
مسکن در کشور از پیشتازی تورم نقطه ای مسکن 
کشوری در مقایسه با تورم نقطه ای مسکن در تهران 
حکایت دارد اما در تابستان فاصله تورم مسکن کشور 
و تهران کاهش یافته است. تورم نقطه ای مسکن 
در کشور در حالی تابستان امسال معادل ۹۶ درصد 
گزارش شده است که براساس اعلام روز گذشته مرکز 
آمار ایران این میزان در تهران برابر با ۷۳ درصد بوده 
است. این اعداد نشان می دهد فاصله تورم مسکن 
در کشور و تورم مسکن تهران نسبت به فصول قبل 

کمتر شده است.

هر  قیمت  میانگین  ایران،  آمار  مرکز  گزارش  به 
مترمربع واحد مسکونی در تابستان امسال در کشور 
به مرز ۷ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسید. این میزان 
در مقایسه با فصل قبل یعنی بهار ۹۹ برابر با ۲۵ 
درصد و در مقایسه با فصل مشابه سال قبل یعنی 
تابستان ۹۸ برابر با ۹۶ درصد افزایش یافته است. 
تعداد معاملات خرید واحدهای مسکونی در کشور 
نیز براساس این گزارش در مقایسه با بهار ۹۹ معادل 
۳۴ درصد و در مقایسه با تابستان ۹۸ معادل ۷۴ 
حجم  به  مربوط  تغییرات  است.  کرده  رشد  درصد 
معاملات مسکن در کشور و تهران نیز نشان می دهد 
بهار  در  که  تهران  در  مسکن  معاملات  رکود  عمق 
امسال نسبت به شدت رکود معاملات مسکن کشور 
بیشتر بود به یکباره کمتر از کشور شده است. تعداد 
بهار  در  در حالی  معاملات خرید مسکن در کشور 
امسال نسبت به زمستان سال قبل ۱۳ درصد کاهش 
یافت که این میزان افت فصلی در تهران بیشتر و 

برابر با ۳۳ درصد گزارش شد. 
در  تهران  در  مسکن  خرید  معاملات  تعداد  رشد 
از میزان رشد تعداد معاملات  نیز بیشتر  تابستان 

خرید مسکن در این فصل در کشور بوده است.
این موضوع نشان می دهد تعقیب و گریز قیمت 
در  و  دارد  ادامه  همچنان  کشور  و  تهران  مسکن 
صورتی که سیاست گذار مسکن درصدد توقف التهاب 
قیمت واحدهای مسکونی در تهران و سایر شهرهای 
کشور است ابتدا باید زمینه های ثبات و آرامش را در 
سایر بازارهای اقتصادی ایجاد کند. با ایجاد آرامش 
و ثبات در سایر بازارهای اقتصادی بازار مسکن شهر 
تهران و به تبع آن بازار کشوری معاملات مسکن به 
ثبات و آرامش خواهد رسید اما در روندی معکوس 
ایجاد  تهران  بازار مسکن شهر  در  التهاب  هر گونه 

التهاب در بازار مسکن سایر شهرها را به همراه دارد.
آمارهای رسمی که اخیرا از سوی مرکز آمار منتشر 
شد نشان داد در تابستان امسال متوسط نرخ اجاره 
مسکن در کشور ۴۴ درصد در مقایسه با تابستان 
نشان  این موضوع  است.  یافته  افزایش  قبل  سال 
می دهد عملا سیاست گذار مسکن در این زمینه نیز 

موفق نبوده است.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

کورس قیمت خانه بین تهران
 و سایر شهرها

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

 Versus: The آلبوم موسیقی متن فیلم مستند علیه: زندگی و فیلم های کن لوچ
 Roger اثری از آهنگساز و چندنواز توانمند، راجر گولا Life and Films of Ken Loach
Goula است. او که خود را یک آهنگساز پست کلاسیکال می داند، با ارائه آثاری 
عمیق که بهترین نمود آن، آلبوم جلوه کلی Overview Effect است توانسته به عنوان 
هنرمندی قابل اعتنا مطرح شود.کن لوچ کارگردان نامدار انگلیسی و پرافتخارترین 
کارگردان جشنواره معتبر کن است. او که بدون شک یکی از متفاوت ترین و 
جذاب ترین کارگردانان سینما است، در طول سال های طولانی فعالیت خود، جدا از 
جریان اصلی سینمای دنیا، با ساخت فیلم های انسانی با مضامین اجتماعی، فرهنگی 
و سیاسی به شدت مورد توجه قرار گیرد. در آثار او از جلوه های ویژه پرزرق وبرق، 
بازیگران گران قیمت، تبلیغات گسترده و ... خبری نیست، هر چه هست انسانیت 
است که بهترین نمودهای آن را می توان در فیلم هایی چون قوش KES، بادی که 
کشتزار جو را تکان می دهد The Wind That Shakes the Barley، من، دنیل بلیک 
I, Daniel Blake و ... دید. او سابقه همکاری با کارگردان بزرگی از جمله عباس 
کیارستمی و ارمانو اولمی  Ermanno Olmi را نیز دارد. اگرچه کن لوچ در آثار خود از 
موسیقی استفاده حداقلی می برد و این ویژگی در همکاری های پرتعداد او با جرج 
فنتون George Fenton )آهنگساز بسیاری از آثار او( به چشم می خورد، اما به هیچ 

وجه موسیقی از دید او مغفول نبوده و نیست.

Versus: The Life and Films of Ken Loach
::    راجر گولا :: 

شاید فیلم جوکر را بتوان جریان ساز ترین فیلم سال ۲۰۱۹ نام برد. در ابتدا باید 
اشاره کرد که این فیلم رکورد بیشترین فروش فیلم با درجه سنی R را رد و جا 
به جا کرد. فیلم جوکر جدیدترین فیلم کارگردان مطرح هالیوودی یعنی »تاد 
فیلیپس« است که پیشتر او را با سه گانه The Hangover می شناختیم. در 
ابتدا بسیار عجیب بود که کارگردان کمدی بخواهد فیلم جدی بسازد که پیشینه 
داستانی شخصیت اصلی آن کاملا جدی و تاریک بود، اما به هر حال این فیلم 
در سال ۲۰۱۹ عرضه شد. برخلاف چیزی که در نقد و بررسی ها خواندیم، جوکر 
فیلم بی نقصی نبود اما بدون شک یکی از بهترین تجربه های سال جاری در 
بین فیلم های سینمایی است. خواکین فینکس، یکی از محبوب ترین و بهترین 
بازیگران هالیوودی در این فیلم و در نقش جوکر ایفای نقش کرده بود؛ او به 
قدری در پروسه ساخت فیلم تحت تاثیر این شخصیت قرار گرفته بود که در 
پشت صحنه و حتی زمانی که جلوی دوربین نبود نیز از نقش خود خارج 
نمی شد و مانند جوکر فیلم رفتار می کرد. کارگردان فیلم برای این که بتواند 
از واکنش های یهویی و فی البداهه خواکین فینکس استفاده کند، تمام نقاط 
لوکیشن خانه آرتور را با دوربین تحت نظر گرفته بود و این دوربین ها همیشه 
در حال ضبط ویدیو بودند و حتی سکانس معروف یخچال نیز حاصل همین 

دوربین های شکاری و واکنش یهویی خواکین فینکس بوده است.

Joker -جوکر
:: تاد فیلیپس  ::

میکروکتاب تقلبی، نوشته رابرت کیوساکی خلاصه ی کتاب ارزشمند تقلبی است. 
در این کتاب از پشت پرده بسیاری از مسائل اقتصادی و نقشه هایی که دولت ها و 

بانک ها برای خالی کردن جیب مردم به کار می برند، حرف می زند. 
کیوساکی در این میکروکتاب تأکید می کند که مردم باید هوش مالی خود را بالا 
ببرند تا بتوانند در بازی پولی کشورها برنده شوند. او پیش بینی کرده که اقتصاد جهان 
به خصوص آمریکا، به زودی سقوط خواهد کرد، اما کسانی که به سمت جذب و به 
کارگیری پول های واقعی رفته اند، از این سقوط جان سالم به در خواهند برد. در این 
کتاب می خوانید که اسکناس و دلار پول های تقلبی هستند که شما را می توانند 
فقیرتر کنند. اما پس پول واقعی چیست؟ رابرت کیوساکی دوران کودکی جالبی 
داشته و از تجربه دو پدر بهرمند شده است! یکی پدر واقعی او که فردی تحصیل کرده 
با شغل دولتی و عالی بود اما زندگی متوسطی داشت و رابرت در کتاب هایش او را پدر 
فقیر معرفی می کند و دیگری پدر دوستِ صمیمی اش بود که فردی بدون تحصیلات 
دانشگاهی بود اما توانسته بود یک میلیونر خودساخته شود و رابرت نام او را پدر پولدار 
گذاشته بود. اولین و معروف ترین کتاب وی پدر پولدار پدر فقیر است که به نظرهای 
این دو پدر و دوران کودکی اش می پردازد اما او در ادامه سری کتاب هایش به صورت 
تخصصی به بیان نظرهای پدر پولدار و ارائه راهکارهای هوشمندانه و ملموس برای 

رسیدن به ثروت می پردازد.

تقلبی- رابرت کیوساکی
::  ترجمه: فاطمه فراهانی   ::

کتابفیلم موسیقی

»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »عبدالله سروراحمدی« 

- موسیقیدان مقامی و دوتارنواز فقید - را گرامی می دارد

جهان سینما

فیلمبرداری سریال »ارباب حلقه ها«
 به پایان رسید

فیلمبرداری فصل اول سریال »ارباب حلقه ها« 
برای آمازون تی وی در نیوزیلند به پایان رسید. 
انتظار می رود سریال »ارباب حلقه ها« سال ۲۰۲۱ 

در آمازون پرایم ویدیو در دسترس قرار بگیرد.

مدس  فیلم  با  روتردام  جشنواره  پنجاهمین 
میکلسن شروع می شود

»سواران عدالت« اکشن کمدی ساخته اندرس 
توماس جنسن با بازی مدس میکلسن فیلم 
افتتاحیه پنجاهمین جشنواره فیلم روتردام شد.

تریلر فیلم جدید دنزل واشینگتن منتشر شد
اولین تریلر تازه ترین فیلم جان لی هنکاک 
با عنوان »چیزهای کوچک« که با حضور سه 

بازیگر برنده اسکار ساخته شده، منتشر شد.

عربستان با »دختر دریا« به اسکار می رود
جدیدترین فیلمی که به اسکار معرفی شده 
»دختر دریا« ساخته شهد امین به نمایندگی 
از کشور عربستان سعودی است که عربستان 
این فیلم را برای حضور در رقابت اسکار نود و 

سوم معرفی کرد.

منتقدان شیکاگو به »سرزمین آوارگان« ۵جایزه دادند
انجمن منتقدان فیلم شیکاگو جایزه بهترین 
فیلم، بهترین کارگردان، بهترین بازیگر زن برای 
فرانسیس مک دورماند و بهترین فیلمنامه 
اقتباسی و فیلمبرداری خود را به فیلم »سرزمین 

آوارگان« داد.

چند وقتی است که اغلب سبدهای زباله در استان البرز جمع 
آوری شده است، گرچه به دلیل نوع اطلاع رسانی شهرداری، 
عده ای از شهروندان، از عملیات شهرداری باخبر نبودند، اما 
طبق قول و قرار مسئولان شهرداری، هدف از اجرایی کردن 
این عملیات، جایگزینی سبدهای زباله به سطل های زباله 

مکانیزه بود.
اما پس از گذشت مدتی که سبدهای زباله جمع آوری شده 
است، هنوز هم عملیات جایگزینی در سطح استان به طور 

کامل در البرز عملی نشده است و همین موضوع سبب ایجاد 
مشکلاتی برای شهروندان البرزی شده است.

عدم تکمیل این طرح و طولانی شدن عملیات جایگزینی 
علاوه بر اینکه به سیمای شهر لطمه ای جدی وارد می کند، 
مقدمات نارضایتی بیشتر شهروندان را فراهم خواهد کرد 
که نتیجتا پتانسیل بالایی در ایجاد آلودگی های متعدد در 

محیط زیست را هم به وجود می آورد. 
یکی از مهم ترین مواردی که می توان به آن اشاره کرد، نحوه 
اجرایی شدن این طرح بود، برای اجرایی کردن چنین طرحی، 
در ابتدا می بایست زیرساخت ها برای جمع آوری مکانیزه 
زباله ها در محلات مختلف کلانشهر کرج فراهم می شد، 
سپس شهرداری نسبت به جمع آوری سطل های کوچک و 

مخازن فلزی اقدام می کرد.
همچنین باتوجه به شیوع ویروس کرونا و اهمیت رعایت 
موارد بهداشتی، در اجرا کردن این طرح، شهرداری می توانست 

در فرایند عملیاتی طرح جمع آوری بهتر عمل کند.

مستندسازی از آن دست حرفه هایی است که همیشه نوعی 
افشاگری یا روشنگری با خود به همراه دارد و چه بسیار 
آثار مستندی ساخته  شده اند که توجه مردم یا مسئولان را 
به یک اتفاق یا موضوعی خاص جلب کرده اند. »آلوسان« از 
آن فیلم هایی است که بیش از هر چیز مخاطب را به این 
فکر وامی دارد که چرا مرزبانان کشور باید در سختی روزگار 

بگذرانند؟ 
در جشنواره  ایسنا،  از  نقل  به  »دنیای هوادار«  گزارش  به 
چهاردهم سینما حقیقت، مستندی نمایش داده شده به نام 
»آلوسان« که روایتی از سختی های بعضا طاقت فرسایی است 
که مرزبانان وطن در منطقه ای برف گیر با آن مواجه هستند. 
مرزبان های این منطقه از آذربایجان غربی با کمترین امکانات 

به دفاع از مرز مشترک ایران با ترکیه مشغول اند و تماشاگر 
»آلوسان« با خود فکر می کند چرا وضع سربازان در نقطه ای 
حساس باید با سختی همراه باشد و چرا حتی آب آشامیدنی 

نباید در دسترس باشد؟
محسن اسلام زاه- کارگردان این مستند بیان می کند: وقتی 
پیشنهاد ساخت مستندهایی در این حوزه از سوی ناجی 
هنر پیشنهاد شد، من خیلی تمایل داشتم که تجربه ساخت 
مستند در مناطق مرزی را در منطقه ای برفی هم ادامه دهم 
و با پذیرش این پیشنهاد ابتدا کار در »دالامپر« را مطرح 
کردم ولی آن جا وضعیت سخت تری دارد و حتی امکان تردد 
با هلی کوپتر هم در زمستان نیست بویژه که سال قبل یک 
هلی کوپتر در آن جا سقوط کرده بود. همکاران من پس از 

تحقیق به این منطقه برفی در آذربایجان غربی رسیدند که 
پاسگاه مرزی آلوسان در نقطه ای مرتفع در کنار مرز مشترک 

با ترکیه قرار دارد.
او می گوید: با توجه به شیوع کرونا به دوستان در ناجی هنر 
گفته بودم که اگر زمستان )سال۹۸( نتوانم به این منطقه 
سفر کنم، فیلمبرداری را تا زمستان سال آینده به تعویق 
می اندازم چون شرایط برفی این منطقه برای کار جذاب 
بود ولی واقعیت این است که نمی دانستم این قدر سخت 
می شود و مشکلاتی هم برای ما پیش می آید. در میانه کار 
و هنگام ماموریت این مرزبان ها به دلیل سرمای شدید و 
کولاک همکاران ما دچار مشکل شدند و با کمک فرمانده 

باتجربه آن پاسگاه توانستیم کار را به سرانجام برسانیم.

لطفا مقدمات ایجاد انواع آلودگی های زیست محیطی را فراهم نکنیم! 

وقتی مرزبانان وطن »برف« را »آب« می کنند

تلنگر

مستندسازی

نیلوفر سادات مقدسی

 روز گذشته 10 صبح خبرنگار

 شب گذشته پس از
 جمع آوری زباله ها
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »ناصر گیتی جاه«
 - هنرپیشه فقید سینما و تلویزیون - را گرامی می دارد

ورزشی

لژیونرها

»سردار آزمون« دومین ورزشکار 
خارجی برتر روسیه شناخته شد

روزنامه اسپورت اکسپرس از روزنامه های ورزشی برجسته روسیه، سردار آزمون 
مهاجم ایرانی تیم فوتبال زنیت سن پترزبورگ روسیه را به عنوان دومین ورزشکار 

خارجی برتر فعال در این کشور در سال ۲۰۲۰ تعیین کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، روزنامه اسپورت اکسپرس روسیه که هرساله به طور 
سنتی برترین ورزشکاران روسیه و خارجی را تعیین و معرفی می کند سردار آزمون 
را به عنوان دومین ورزشکار خارجی برتر روسیه در سال ۲۰۲۰ معرفی کرد و ۱۲درصد 

از خبرنگاران و مقاله نویسان این رسانه به وی رأی دادند.
اسپرت  روزنامه  برتر سال ۲۰۲۰ روسیه  رتبه بندی ورزشکاران خارجی  در جدول 
اکسپرس،  نیکولا ولاسیچ از کرواسی که بازیکن تیم زسکا مسکو است رتبه نخست 

را کسب کرد و ۴۸درصد به این ورزشکار رأی دادند.
در مکان سوم این جدول دیمیتری یاشکین از تیم هاکی دینامو مسکو با کسب 
۶درصد آرا در مکان سوم و ساموئل ژیگو هافبک فرانسوی تیم اسپارتاک مسکو نیز 

۵درصد آرا بدست آورده و در مکان چهارم قرار گرفت.
در همین حال آندره آرشاوین- رئیس اداره توسعه فوتبال جوانان تیم زنیت که 
چندین سال مهاجم این تیم بوده است روزجمعه اعلام کرد که تابستان گذشته 
چند باشگاه فوتبال برجسته اروپایی برای سردار آزمون پیشنهاد ۲۵میلیون یورو 

دادند.
وی با بیان اینکه من می دانم که سردار آزمون علاقه مند به بازی در باشگاه های 
برجسته اروپایی است، گفت: اگر پیشنهاد ۳۵میلیون یورو می دادند با انتقال وی 

موافقت می شد.
آزمون در فصل ۲۰-۲۰۱۹ عنوان بهترین گلزن لیگ روسیه را به دست آورد و فصل 

جدید مسابقات نیز عملکرد خوبی در این تیم ارائه کرده است.
آخرین بازی که آزمون بازی کرده است روز ۲۶آذرماه بین تیم زنیت و اسپارتاک 

بود و مهاجم ملی پوش ایران از سایت روسی عالی ترین نمره دیدار را دریافت کرد.
»سردار آزمون« که در دقیقه هشتم دیدار تیم های فوتبال زنیت و اسپارتاک مسکو 

موفق به گلزنی شده بود از سایت چمپیونات نمره عالی ۷.۵ از ۱۰ را کسب کرد.
تیم فوتبال زنیت سن پترزبورگ از هفته نوزدهم لیگ برتر روسیه میزبان اسپارتاک 

مسکو بود که این تیم را با نتیجه ۳ بر یک  شکست داد.
فدراسیون بین المللی تاریخ و آمار فوتبال،  مهاجم تیم ملی ایران را در تیم منتخب 

سال ۲۰۲۰ قاره آسیا قرار داد.
بر اساس این گزارش، فدراسیون بین المللی آمار و تاریخ فوتبال در آستانه پایان 
سال ۲۰۲۰ میلادی، برترین های فوتبال جهان تیم منتخب زنان و مردان قاره های 

مختلف را معرفی می کند.
این نهاد تیم از بهترین بازیکنان قاره آسیا در پست های مختلف نیز منتشر کرده 
است که سردار آزمون مهاجم تیم ملی ایران و تیم زنیت سنت پترزبورگ روسیه 

نیز در آن حضور دارد.
اسامی بازیکنان تیم منتخب آسیا به شرح زیر است:

دروازه بان: متئو رایان )استرالیا/ برایتون(، مدافعان: محمد البریک )عربستان/ الهلال(، 
تاکنیرو تومیاسو )ژاپن/ بولونیا(، مایا یوشیدا )ژاپن/ سامپدوریا( و تیراتون بونماتان 

)تایلند/ یوکوهاما(
هافبک ها: وو لی )چین/ اسپانیول(، تاکومی مینامینو )ژاپن/ لیورپول( و سالم 
الدوساری )عربستان/ الهلال( و مهاجمان: سردار آزمون )ایران/زنیت سنت پترزبورگ(، 

هونگ مین سون )کره جنوبی/ تاتنهام( و اکرم عفیف )قطر/ السد(

دیالوگ

»مدیرکل اداره ورزش و جوانان اردبیل« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

تعامل بسیار خوبی با نمایندگان مجلس استان داریم
پروژه سالن دوومیدانی اردبیل، یک مجموعه حرفه ای در اماکن ورزشی کشور است

»سجاد انوشیروانی« - مدیرکل ورزش و جوانان استان 
اردبیل - گفت و گویی اختصاصی با خبرنگار روزنامه 
دنیای هوادار داشت، که مشروح آن به شرح ذیل 

است:
ابتدا  در  اردبیل  استان  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
معظم  مقام  سفارشات  و  فرمایش  طبق  گفت: 
دادن  قرار  و  ورزش  اهمیت  درخصوص  رهبری 
وظیفه اصلى دولت و مسئولان ورزش کشور، برای 
ایجاد اشتیاق و روح ورزشکارى و ورزش خواهى 
و زنده کردن آن در جامعه که مورد تاکید ایشان 
قرار گرفته است، اداره کل ورزش و جوانان استان 
اردبیل، این توصیه های گرانقدر را سرلوحه فعالیت 

خود قرار داده است.
انوشیروانی افزود: از تاریخ سوم اردبیهشت ماه امسال، 
که بنده مسئولیت مدیریت ورزش استان اردبیل را 
پذیرفتم، سعی ما بر این بود که چندین فعالیت 
اساسی را در اولویت کاری خود قرار دهیم، خدا را 
شاکریم که تعامل و ارتباط بسیار خوبی با نمایندگان 
مجلس استان داریم و با عنایت پروردگار و یاری 
اردبیلی، در تمامی فعالیت  همه ی ورزش دوستان 
هایمان با نهایت تلاش عمل کردیم و نتایج قابل 
قبولی هم گرفتیم، اولین موضوع مورد اهمیت برای 
مجموعه ورزش و جوانان استان اردبیل، سازماندهی 
هیات های ورزشی در استان بود، که خدا را شاکریم، 
توانستیم برای بروز رسانی این هیات ها، نزدیک به 
هفده مجمع انتخاباتی برگزار کنیم و تحولی عمده 
در ورزش استان ایجاد کنیم، از دیگر اقدامات مهم و 
مورد توجه که در برنامه  های کاری ما قرار گرفت، می 
توان به ایجاد کارگاه های دانش افزایی و تدوین برنامه 
شفافیت مالی هم اشاره کرد که در این دوره به صورت 

تمام و کمال انجام شد.
مدیرکل اداره ورزش و جوانان استان اردبیل تصریح 
کرد: در استان اردبیل و در بخش عمرانی، تا سال 
۱۴۰۰ پروژه کلنگ زنی نخواهیم داشت اما تا پایان 
سال جاری، نهایت سعی ما بر این است که پروژه 
دیگر  کمک  با  را  استان  ورزشی  تمام  نیمه  های 
مسئولان نهادهای مختلف، تکمیل کنیم، حل و 

فصل مشکلات عدیده شهرستان های بزرگ اردبیل 
چون خلخال و پارس آباد هم یقینا مورد بررسی، تا 

پایان سال ۹۹ خواهد بود.
انوشیراونی ادامه داد: در حال حاضر، اداره کل ورزش 
و جوانان استان اردبیل، نگاه ویژه ای به کمیته بانوان 
ورزشی،  های  تیم  تمامی  از  توان  تمام  با  و  دارد 
بازیکنان و مربیان فعال در بانوان استان اردبیل که 
از سرمایه های نایاب ورزش محسوب می شوند، با 
نگاهی منصفانه به طور کامل حمایت کرده است و 
بدون شک در آینده هم این عمل، ادامه دار خواهد 
بود. یکی دیگر از اقدامات جدید ما در اداره ورزش و 
جوانان استان، این است که هر چند وقت، کلاس 
های آموزشی بسیار خوبی با برنامه ریزی های حرفه ای 
و با در نظر گرفتن سطح امکانات استان در هیات 
های ورزشی برگزار می کنیم که طبق برنامه مذکور، 
درآمدهای آن را برای کمیته بانوان هزینه خواهیم کرد 
که این عمل، اقدامی نوین در مدیریت ورزش کشور 

به حساب می آید.
وی ادامه داد: تمام تلاش هیات های ورزشی استان 
دوره  در  است،  ها  فدراسیون  با  تعامل  در  اردبیل، 
مدیریتی بنده، چیزی حدود دویست و پنجاه میلیون 
تومان برای تجهیز هیات های ورزشی از فدراسیون ها 
بودجه گرفته شد، که به یاری همکاران به بهترین نحو 
ممکن در هیات های ورزشی استان اردبیل هزینه شد.

انوشیروانی تصریح کرد: با توجه به زیرساخت های 
مناسبی که در استان اردبیل در رشته های مختلفی 
چون، وزنه برداری، تکواندو، وشو، والیبال، دوومیدانی 
های  فدارسیون  های  حمایت  با  دارد،  وجود  و... 
مسابقات  میزبانی  آمادگی  اردبیل  استان  ورزشی، 

کشوری و بین المللی را دارد.
برای  کرد:  تاکید  اردبیل  جوانان  و  ورزش  مدیرکل 
توسعه ورزش در استان، تا به امروز نزدیک به سی 
تفاهم نامه در بستر ظرفیت های ورزش استان اردبیل 
امضا شده است، یکی از برنامه های مهم اداره ورزش 
و جوانان برداشتن قدم های مهمی، در زمینه های 
اشتغال و کارآفرینی در استان اردبیل است که می 
تواند الگوی بسیار خوبی برای تمامی استان ها نیز 

باشد.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اردبیل گفت: سالن 
زنی  کلنگ  از  بعد  سال  پانزده  اردبیل،  دوومیدانی 
در آستانه بهره برداری است که از این بابت بسیار 

خرسندیم.
سجاد انوشیروانی در خصوص مشخصات این سالن 
ورزشی تصریح کرد: طی ماه های اخیر با مکاتبات 
متعدد، موضوع تامین مالی پروژه را پیگیری کردیم 
تا بر اساس آخرین مصوبه در دهه فجر به بهره برداری 

برسد.
وی با بیان اینکه نود درصد از عملیات اجرایی این 
سالن به اتمام رسیده است، اضافه کرد: به زودی 
تارتان که  دایر شده و لایه سوم  موتورخانه سالن 
نیز اجرا می شود. حساسیت  خریداری شده است، 
ویژه داریم که اجرای بخش های مختلف پروژه های 
ورزشی با نهایت دقت انجام شده تا بعدا کیفیت دچار 

مشکل نشود. 
برای  به قول مساعد معاون استاندار  با اشاره  وی 
تامین مالی جاده دسترسی به استادیوم، اضافه کرد: 
راهداری قولی داده است تا به سازی تا پایان سال و 

آسفالت ریزی تا خرداد سال آینده انجام شود.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اردبیل با تاکید بر 
اینکه این سالن، سالن تخصصی دوومیدانی است، 
افزود: در تعهد و قرارداد شرکت توسعه، تجهیز و 
توسعه تخصصی این سالن منظور نشده و اگر افتتاح 

نمی کنیم به منظور تامین مالی تجهیز است.
انوشیروانی تصریح کرد: پروژه آماده است و می توانیم 
یک روبان ببندیم و آن را افتتاح کنیم اما واقعیت 
این است که به دنبال تامین تمامی نیازمندی ها و 
تجهیز آن هستیم تا افتتاح کامل داشته باشیم تا 
سال بعد همین جا مصاحبه نکنیم که فلان امکان و 

بهمان تجهیز تامین نشده است.
این  نیازمندی های  به پیگیری جدی  اشاره  با  وی 
سالن بیان داشت: از طریق استان و از طریق وزارت 
ورزش و جوانا پیگیر هستیم تا بتوانیم سالنی به بهره 
برداری کنیم که اعتباری برای ورزش استان محسوب 

شده و سرانه ورزشی استان را افزایش دهد.

130 میلیارد لازم است تا چنین پروژه ای اجرا شود

مدیرکل ورزش و جوانان استان اردبیل با اشاره به 
اینکه دو و میدانی این استان رو به رشد است و حتی 
بانوان مقام های قابل توجهی کسب کرده اند، اضافه 
کرد: در دو و میدانی آقایان نیز وضعیت مطلوبی 
داریم و امیدواریم این سالن منجر به رشد این رشته 

ورزشی شود.
از  می توان  این  بر  علاوه  شد:  متذکر  انوشیروانی 
این سالن استفاده چند منظوره برای رقابت ها و 
جشنواره های ورزشی دیگر داشت و به صورت ایده 

آل بهره برداری کرد.
وی با بیان اینکه این پروژه 15 سال است کلنگ زنی 
شده بود، اضافه کرد: شرکت توسعه مجری است و 
برآورد هزینه کرد خود را به ما اعلام نکرده است اما 
اخیرا از محل مصوبات سفر استانی پانزده میلیارد 
تومان اعتبار برای این سالن پیش بینی شد که شش 

میلیارد به شرکت توسعه اختصاص یافته است.
مدیرکل ورزش و جوانان استان اردبیل با اشاره به 
اینکه بالغ بر 130 میلیارد تومان اعتبار لازم است تا 
چنین پروژه ای اجرا شود، ادامه داد: اسکوربورد سالن 
دنبال  توسعه  که شرکت  بود  اولویت  ما  برای  نیز 
نمی کرد. با پیگیری اجرا شده و جزو استانداردهای 

رقابت های بین المللی محسوب می شود.
به گفته انوشیروانی قرار است کارگاه عمرانی پروژه 
نیز با تخصیص اعتبار به عنوان یک ساختمان برای 
هیئت های ورزشی ساماندهی شود و شرکت توسعه

) یک میلیارد تومان( به همراه استان برای این مهم 
اعتبار اختصاص خواهد داد.

وی در پایان با اشاره به ضرورت تامین نیروی انسانی 
استان  در  ورزشی  های  مجموعه  داری  نگه  برای 
اردبیل گفت: به شدت با کمبود نیروی انسانی مواجه 

هستیم که لازم است تامین مالی شود.

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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»دنیای هوادار« یاد و خاطره زنده یاد »عباسقلی دانشور« ورزشی
- پدر جراحی نوین قلب ایران -را گرامی می دارد

حضور یک دختر نونهال در لیگ برتر
دومین هفته از رقابت های لیگ برتر تیروکمان در ریکرو و کامپوند بانوان 

روزپنج شنبه درحالی درسایت تیروکمان برگزار شد که باحضور یک دختر رده 
نونهال در رده سنی بزرگسالان همراه بود.حضور یک دختر نونهال در تیم 

بزرگسالان شاید بی سابقه باشد و مسابقات نشان داد رشته تیروکمان 
دربین نونهالان و نوجوانان کشور مورد استقبال قرارگرفته است.

سهمیه بندی ملی پوشان تصمیم درستی بود
فرانک بابلیان- کاپیتان تیم والیبال بانوان ذوب آهن گفت: سال های قبل 

ملی پوشان در یک یا دو تیم جمع می شدند، اما در حال حاضر می توان 
گفت در بیشتر تیم ها حضور دارند و این تصمیم خوب و درستی بود که 

فدراسیون گرفت و بدون شک بازی های دور بعدی به مراتب سخت تر، 
زیباتر و با کیفیت تر خواهد بود.

بُرد یاران موسوی در لیگ هندبال رومانی
در هفته پانزدهم لیگ هندبال رومانی تیم دیناموبخارست که دو لژیونر 

هندبال ایران یعنی سیدعلیرضا موسوی و سعید حیدری راد به خدمت 
دارد مقابل تیم رده ششمی استوابخارست قرار گرفت و توانست با 

حساب ۳۰ بر ۲۷ به برتری برسد. تیم دینامو با ۴۲ امتیاز صدرنشین 
لیگ رومانی است.

درخشش غفور در نخستین بازی برای بورسا
در ادامه لیگ والیبال ترکیه، تیم بورسا اسپور ترکیه درنخستین بازی  که 

امیرغفور ستاره تیم ملی ایران را در اختیار داشت، بانتیجه ۳ بر یک 
میزبانش تیم آفیون را شکست داد.تیم بورسا باکسب این پیروزی 

درهفته بیست و سوم رقابت های لیگ ترکیه، ۱۷ امتیازی شده و 
با یک پله صعود به جایگاه سیزدهم جدول رسید.

آغاز اردوی تیم ملی کوراش از ۱۳ دی
با اعلام فدراسیون ووشوی ایران به واسطه صدور مجوزهای لازم، اردوی تیم 

ملی کوراش از ۱۳ دی ماه آغاز می شود. مرحله نخست اردوی آمادگی 
تیم ملی کوراش بزرگسالان پس از اخذ مجوز از ستاد مقابله با کرونا 

در ورزش طی روزهای ۱۳ تا ۲۵ دی ماه به میزبانی استان خراسان 
شمالی و شهر بجنورد برگزار می شود.

حضور کاراته ایران در ۵مرحله لیگ جهانی کاراته۲۰۲۱
تیم ملی کاراته ایران قصد دارد برای کسب آمادگی بیشتر در ۵ رویداد 

لیگ جهانی قبل از المپیک توکیو حاضر شود.برنامه رقابت های 
لیگ جهانی کاراته از سوی فدراسیون جهانی کاراته اعلام شد که 

طبق برنامه قرار است به ترتیب در کشورهای پرتغال، آذربایجان، 
مراکش، ازبکستان و روسیه برگزار خواهد شد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

در چارچوب رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران در هفته هشتم 
تیم ذوب آهن اصفهان میزبان گل گهر سیرجان بود.

گاندوهای جوان و سفیدپوش ذوب آهن که در هفته گذشته 
با ارائه یک نمایش منطقی در جدالی نفسگیر، آبی پوشان 
استقلال تهران را با تساوی بدون گل متوقف کرده بودند با 
روحیه ای مضاعف و با تمام قوا خود را برای مقابله با تیم 
صدرنشین گل گهر سیرجان آماده نمودند که در تقابل استاد و 

شاگرد باید ببینیم چه اتفاقاتی  رخ می دهد.
رحمان رضایی در مسابقات 2007 آسیایی از بازیکنان تیم 
ملی با سرمربیگری امیر قلعه نویی بود و مدتی هم به عنوان 
دستیار در کنار امیر قلعه نویی تجربه اندوزی کرده و حالا در 
مقابل استاد قرار گرفته بود که با تیمی منسجم و قدرتمند تا 

هفته هشتم در صدر جدول جا خوش کرده است.
این بازی از ساعت 16 و30 دقیقه روز گذشته در ورزشگاه بزرگ 

فولادشهر برگزار شد.
شاگردان امیر قلعه نویی که هفته گذشته در بازی خانگی، 
تیم شهر خودرو مشهد را با شکست 3 بر1 بدرقه کرده بودند و 
از 4برد و2 باخت و1 تساوی با 13 امتیاز در صدر جدول قرار 
دارند، با اندیشه کسب 3 امتیاز این بازی پای به میدان ذوبی 

ها گذاشته بودند.
بی تردید رحمان رضایی برای اینکه تیمش را از قعر جدول بالا 
بکشد برای مقابله با تیم صدرنشین برنامه متفاوتی نسبت به 
بازی های قبلی طراحی کرده بود، به ویژه که محمد قریشی را 

به دلیل مصدومیت در اختیار نداشت.
به هرحال هردو مربی به کسب 3 امتیاز این بازی نیاز مبرم 
داشتند، قلعه نویی برای تداوم بخشیدن تیمش در صدر 
جدول و رحمان رضایی برای فاصله گرفتن از انتهای جدول که 

در رده پانزدهم قرار دارد!
گاندوهای جوان که با انگیزه ای بالا عزم خود را جزم کرده 

بودند که هر چه در توان دارند در این بازی خانگی صرف 
کنند و با کسب 3 امتیاز این بازی دل هوادارانی که به خاطر 
ویروس کرونا از حضور در ورزشگاه و تشویق تیم محبوبشان 

محروم شده اند را شاد کنند.
ناگفته پیداست که در جدال لیگ، ذوبی ها برای حفظ آبرو 
و حیثیت باشگاه ذوب آهن که قدمت دیرینه ای در فوتبال 
کشورمان دارد، نیاز به این عزم و اراده جوانان جویای نام است 
که از ابتدا با وجود بازی تهاجمی حریف خوب ایستادگی 

کردند اما در زدن پنالتی دوم با بد بیاری مواجه شدند.
طبیعی است که که در یک چنین شرایطی مربیان دو تیم، 
به واقع با شناحتی که از یکدیگر دارند، سعی در پیاده کردن 
تاکتیک های از پیش تعیین شده داشتند و با اشراف به شیوه 
بازی دو تیم برابر هم قرار گرفته بودند. نیمه اول دیدارگل گهر 
سیرجان و ذوب آهن اصفهان با سوت آقای سیدمهدی سید 
علی داور باتجربه تهرانی تقابل حساس استاد و شاگرد آغاز 
شد و در دقیقه  اول روی بازی تهاجمی چیزی نمانده بود که 
گادوین منشا گل اول این بازی را به ثمر برساند که توپ پس 

از برخورد به بدن دفاع برگشت داده شد .
در دقیقه 8 از روی ضدحمله سلطانی مهر پا به توپ وارد 
محوطه جریمه شد که با خطای پیمان رنجبری در محوطه 
جریمه سرنگون شدو داور مسابقه اعلام خطای پنالتی کرد 
که دارکو بیدوف پشت توپ قرارگرفت و ضربه این بازیکن را 
حقیقی به خوبی دفع کرد اما در برگشت علی دشتی فرصت 
پیدا کرد و توپ را با بغل پا وارد دروازه گل گهر کرد که و گل 
اول را برای ذوب آهن به ثبت رساند که اعتراض های بی امان 
امیر قلعه نویی و کادرفنی باعث شد تا داور مسابقه دستیار 

امیر قلعه نویی را با کارت زرد جریمه کرد.
درپی گلی که ذوبی ها از نقطه پنالتی به ثمر رساندند شاگردان 
قلعه تویی با ارسال های خطرناک از جناحین بارها دروازه 
ذوب آهن را با ارسال از جناحین تهدید کردند که ضربات سر 
آرمین رضایی و میلاد زکی پور با خوش شانسی شهاب گردان 

به بیرون می رفت  .
در دقیقه 32 دومین خطای مدافعان گل گهر این بار روی 
علی دشتی صورت گرفت که میلاد جهانی به  بدترین شکل 
ممکن توپ را به بیرون فرستاد و بهترین فرصت گلزنی ذوب 

آهن را هدر داد.
شاید کمتر کسی باور می کرد که جهانی شانس گل دوم ذوب 

آهن از نقطه پنالتی را به این راحتی از دست دهد!
ضربه سنگین سعید صادقی در ثانیه های پایانی نیمه اول 
هم با اختلاف از کنار دروازه ذوب آهن راهی بیرون زمین شد 
تا نیمه اول با تک گل ذوب آهن که توسط دشتی زده شد به 
پایان برسد و برای اولین بار در این دوره مسابقات، ذوبی ها با 

برتری به رختکن بروند.
نیمه دوم با بازی روبه جلوی شاگردان قلعه نویی دنبال شد و 
ضربه مهلک گادوین منشا در دقیقه 47 را گردان با چالاکی 
دفع کرد و متعاقب آن یونس شاکری در شش قدمی دروازه 
ذوب آهن می توانست گل تساوی را به ثمر برساند که شهاب 
گردان توپ را به سختی در اختیار گرفت. اما روی حملات بی 
وقفه آبی پوشان  گل گهر سرانجام توسط سعید صادقی از 
پاس رو به عقب منشا در دقیقه 58  با شوت سرکش خود دور 
از دسترس گردان که پس از برخورد به تیر عمودی وارد دروازه 
ذوب آهن شد به گل تساوی دست پیدا کرد. گل گوهری 
ها سوار بر بازی برای رسیدن به گل برتری بی محابا به بازی 
رو به جلوی خود ادامه دادند که از ضدحمله سفید پوشان 
ذوب آهن می توانست  گل دوم را به همراه داشته باشد که 
شتابزدگی مهاجمان کم تجربه ذوب آهن این فرصت را هم 

از آن ها گرفت.
در دقیقه 72 بار دیگر گردان ناجی فروریختن دروازه ذوب آهن 
شد که ضربه زکی پور را دفع کرد. در دقیقه ۷۷ شوت سرکش 

سلطانی مهر به سه جاف تیر افقی و عمودی دروازه گل گهر 
اصابت کرد و در برگشت هم ضربه سر دشتی با اختلاف 

ناچیزی توپ را از کنار دروازه به بیرون فرستاد.
بازی بسیار جذاب و دیدنی دو تیم با ضربه یونس شاکری در 
دقیقه 81 و واکنش عالی گردان زیبایی و جذابیت این بازی 
را صد چندان کرده بود. شوت مهار نشدنی میلاد جهانی از 
گوش چپ هم  زوزه کشان با کمی اختلاف از بالای دروازه 
علیرضا حقیقی به بیرون رفت. با مصدومیت قاسم حدادی 
فر کاپیتان باتجربه ذوب آهن در دقیقه 86 حسین شنانی 

جایگزین وی شد.
در ادامه شاگردان آبی پوش قلعه نویی که فشار زیادی را روی 
دروازه ذوب آهن داشتند مقهور هنرنمایی وصف نشدنی و 
تحسین برانگیز شهاب گردان شدند که با همچون یوز پلنگی 
چالاک شوت های بی امانی که با تمام قدرت زده می شد را 
با مشت دفع کرد تا تقابل استاد و شاگرد با تساوی یک بر 

یک به پایان برسد .
تیم گل گهر سیرجان با این یک امتیاز 14 امتیازی شد و در 
صدر جدول و ذوب آهن با پنجمین تساوی و 5 امتیاز در رده 
پانزدهم جدول باقی ماندند. در این بازی امیرعلی داوودزاده 
نماینده فدراسیون، یداله جهانبازی ناظر داوری و محمدرضا 
دادخواه دبیر هیات فوتبال استان اصفهان نماینده هیأت 

بودند.

نصف جهان

در هفته هشتم رقابت های لیگ برتر فوتبال ایران  

شهاب گردان ناجی باخت ذوب آهن!

اصغر قلندری
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رشد اقتصادی ایران در نیمه نخست سال 99 در یک نگاه

تولید ناخالص داخلی کشور )افزایش 1.3 درصدی( رشد اقتصادی

واردات:
افت 37.7 درصدی

صادرات:  
افزایش 20.6 درصدی

ارزش افزوده

نیمه اول 1398  
318.9 هزار 
میلیارد تومان

بدون نفت 
افزایش 1.4 

درصدی

نیمه اول 1399  
322.9 هزار 
میلیارد  تومان

با نفت 
افزایش 1.3 

درصدی

گروه کشاورزی 
افزایش 4.4 

درصدی

گروه نفت 
افزایش 0.8 

درصدی

گروه صنایع و معادن 

افزایش 5.3 
درصدی

گروه ساختمان 
 افزایش 4.1 

درصدی

گروه خدمات  
افزایش 0.2 

درصدی

طرح:   امیررضا  بیات


